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ное влияние на уровень узкопрофессиональной мотивации будущих ИТ-специалистов: знания основных задач и 
перспектив информатизации производственных процессов в прикладной области, конкретные планы профессио-
нальной деятельности в профильной  области, интерес к изучению профильных дисциплин.

RESEARCH OF MOTIVATIONAL OF FUTURE IT-SPECIALISTS TO WORK 
IN STRICT ENGINEERING SECTORS

Prozorova G.V.

Tyumen State Oil and Gas University

Deepening of informatization processes stipulates high demand for specialists in information technology expertise 
who have a specific competence in the specific sector of application. An important component of this competence is 
a motivational focus on activities in the application sector. The paper presents methods of how this motivation can be 
measured and the result of measurement with these methods of students of specialization Information Systems and 
Technology. The factors purposeful formation of which has a positive impact on motivation of narrow professional 
future IT professionals: basic knowledge of the challenges and prospects of informatization of production processes in 
the application sector, specific plans for careers in profile sector, interest in the study of relevant disciplines.
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В статье впервые освещается проблема использования временных ресурсов личности в профессиональной соци-
ально-педагогической деятельности. Приведен анализ научных исследований по проблеме темпоральности. Рассмотрена 
роль жизненной перспективы в социализации ребенка, оказавшегося в трудной жизненной ситуации. Дана характеристи-
ка события как средства формирования жизненной перспективы. Описана взаимосвязь темпоральности с самореализаци-
ей личности. Автором разработана модель процесса формирования темпоральной компетентности будущего социального 
педагога. На основе анализа теоретических и эмпирических данных выделены структурные компоненты, уровни сфор-
мированности данного качества и определены основные этапы. Также выявлена и обоснована динамика педагогических 
средств. Описаны образовательные модули, которые включал каждый этап. В качестве ведущего метода формирования 
темпоральной компетентности будущих социальных педагогов рассматривается проектирование.
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The article touches upon for the first time the problem of using temporary personal resources in the professional 
social-pedagogical activity. The analysis of scientific research on the problem of temporality. The role of the life 
prospects in the socialization of the child, caught in a difficult life situation. Given the characteristics of the events as 
means of formation of life perspective. Describes the relationship temporality with self-actualization of personality. 
The author has developed the model of the temporal competence formation process of a future social teacher. Structural 
components, formation levels  of  this  quality  and set the main  stages are identified on the basis of the analysis of 
theoretical and empirical data. The dynamics of pedagogical tools is also revealed and substantiated. Describes the 
educational modules, which included every stage. Projection  is considered as the leading method of forming  the 
temporal competence of future social teachers.
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Данная статья освещает вопросы внедрения межкультурного компонента в процесс обучения ино-
странному языку в российском техническом университете. Отсутствие лингвострановедческой компетен-
ции, как у российских, так и у зарубежных студентов может являться причиной недопонимания и при-
водить к коммуникационным неудачам. Социо-культурный подход в преподавании иностранного языка 
сопряжён с использованием языка как средства познания мира и иноязычных культур, интеллектуального 
наследия англоязычных стран и их народов, а также как инструмента преодоления межкультурных раз-


